

DOI: 10.18572/1812-3775-2020-1-6-7

Значение идей В.В. Петрова о возмещении экологического вреда для современного правового обеспечения ликвидации накопленного вреда окружающей среде

Сафин Завдат Файзрахманович,
заведующий кафедрой экологического, трудового права и гражданского процесса
Казанского (Приволжского) федерального университета,
доктор юридических наук, профессор
zsafin56@gmail.com

Рассмотрено правовое обеспечение ликвидации накопленного вреда с позиции учения В.В. Петрова об эффективности правового механизма управления качеством окружающей природной среды. Указанное сопоставление позволило выявить основные недостатки правового обеспечения ликвидации накопленного вреда окружающей среде на отдельных стадиях эколого-правового механизма.

Ключевые слова: В.В. Петров, эколого-правовой механизм, накопленный вред окружающей среде.

Importance of Ideas of V.V. Petrov about Compensation of Damage to the Environment for Modern Legal Support of Liquidation of the Accumulated Damage to the Environment

Safin Zavdat F.,
Head of the Department of Environmental, Labor Law and Civil Process
of the Kazan (Volga Region) Federal University,
LL.D., Professor

The article considers the legal support for the elimination of accumulated harm from the perspective of the teachings of V.V. Petrov on the effectiveness of the legal mechanism for environmental quality management. This comparison allowed us to identify the main shortcomings of legal support for the elimination of accumulated environmental damage at certain stages of the environmental legal mechanism.

Keywords: V.V. Petrov, ecological-legal mechanism, accumulated harm to the environment.